Задание: Текст читать, переводить, выписать незнакомую лексику. Написать сочинение по теме.
My Future Profession
Finishing school can be compared with starting a new life, an independent life for millions of pupils. They have a lot of opportunities to continue their education, to get higher education and to become professionally trained specialists. Many roads are provided for the prospective student: colleges, institutes and universities.
But it is certainly a difficult task to choose a profession for yourself, to find your path from out of more than 2,000 existing in the world. Some pupils listen to their parent's advice; others cannot make a decision even after leaving school.
As for me, I have found my way in professional world long ago. I want to become a teacher of the English language and literature. My choice of this occupation was not a sudden flash.
During all school studies, literature was one of my favorite subject. I have read plenty of literary works, especially novels and science fiction by Russian and foreign writers and poets. I am absolutely sure, that reading books is an essential part of self-education and self-improvement.
I would like to teach my students enjoy the process of reading, to encourage them to learn our national language and literature, in order to be able to speak eloquently and to fascinate everyone with their speech. Teaching is a really specific and difficult job. It should be treated with respect. The educator is a person who is learning and teaching through all his life.
Most jobs have limited working hours, for instance from 9 a. m. until 5 p. m., but teacher's work continues during all evenings, which they usually spend in, marking exercise books and preparing for the next classes.
Teachers do not only teach their subjects, a real teacher develops genuine interest in the subject, so that students will plunge with their heads in their study. They try to develop all kinds of intelligence, such as logical, visual, musical, interpersonal and body intelligence. Teachers play an important role in forming the views and characters of students, their attitudes to life and to other people. It is a great responsibility and a teacher must be a model of competence himself.
Not every work is as easy as it can seem at first. But I think that love for children plus the knowledge I'll get at the University would give me enough information and skills to be quite successful in my work and to go up the career ladder.
I am applying to the philological department and I am sure my dream will come true as soon as possible.
 
 
Questions:
1. Why it is so difficult to choose a profession for yourself?
2. Is it important to make your decision in advance?
3. What are your favourite activities?
4. Have you made the decision of your future profession?
5. What kind of working hours are suitable for you?
 

Vocabulary:
prospective будущий
to find your path найти свою стезю
occupation занятие
to encourage побуждать
to fascinate очаровывать
to treat обращаться
educator педагог (учитель)
to mark ставить оценку
to develop развивать
genuine неподдельный
to plunge погружать
intelligence интеллект
successful успешный
career ladder карьерная лестница
to apply обращаться (подавать заявку)


Моя будущая профессия
Окончание школы можно сравнить с началом новой жизни, самостоятельной жизни для миллионов школьников. У них много возможностей для продолжения своего образования, получения высшего образования, они могут стать профессионально обученными специалистами. Будущим студентам открыто много дорог: колледжи, институты и университеты.
Но, конечно, это сложная задача — найти свою стезю, выбрать профессию для себя из более чем 2000 существующих в мире. Некоторые ученики слушают советы своих родителей, другие не могут принять решение даже после окончания школы.
Что касается меня, я давно нашел свой путь в профессиональном мире. Я хочу стать учителем английского языка и литературы. Мой выбор профессии не был случайным.
В школе литература была одним из моих любимых предметов. Я прочитал много литературных произведений, особенно романов и научной фантастики русских и зарубежных писателей и поэтов. Я абсолютно уверен, что чтение книг является неотъемлемой частью самовоспитания и самосовершенствования.
Я бы хотел научить своих студентов наслаждаться процессом чтения, побудить их узнать наш национальный язык и нашу литературу, для того чтобы иметь возможность говорить красноречиво и очаровывать всех своей речью. Обучение — это на самом деле специфическая и трудная работа. К ней следует относиться с некоторым уважением. Учитель — это человек, который учится и учит на протяжении всей жизни.
Работа в большинстве своем ограничена рабочими часами, например, с 9 утра до 5 вечера, но работа учителей продолжается и по вечерам, которые они обычно проводят, выставляя оценки в тетради учеников и готовясь к следующим урокам.
Учителя не только учат своим предметам, настоящий учитель стремится вызвать неподдельный интерес к теме, чтобы студенты погрузились в обучение с головой. Они пытаются развить все виды восприятия (интеллекта), такие как логический, визуальный, музыкальный, межличностный и телесный. Учителя играют важную роль в формировании мировоззрения студентов и их характеров, их отношения к жизни и к другим людям. Это огромная ответственность, и учитель сам должен быть образцом компетенции. Каждая работа не так проста, как это может показаться на первый взгляд. Но я считаю, что любовь к детям в сочетании со знаниями, которые я получу в университете, даст мне достаточно информации и навыков, чтобы быть вполне успешным в своей работе и двигаться по карьерной лестнице.
Я подаю заявку на обучение на филологическом факультете, и я уверен, что моя мечта сбудется так скоро, насколько это возможно.


